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Sammanträde torsdagen den 22 oktober 2015 klockan 18.00-
20.45           Paragrafnr 1 – 28 Antal blad  35 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Sakib Hossain (S) 

Azad Hassan (S) 

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Bengt Porseby (FP) 

Mecide Gulenay (S) 

Jossif Gummar (S) 

Jenny Storm Gillberg (S) 

Celal Altun (S)  

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Annika Rosenberg (M)  

 

Tjänstgörande ersättare 
Guner Kayhan (MP) Aras Amin (M)  

 
 

Anmälda förhinder 
Sus Andersson (MP), Peter Trixe (KD) 

Olof Kollinius (M), Sara Andersson (C), 

Naemi Karlsson (M)  

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-28: Stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningscheferna Toni Mellblom och 

Margareta Ericson samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-25: Avdelningschefen Ditte Westin, Connie Stålhäll Wallin, Petra Kron Forsling och 

Cornelia Schröeder, informationsansvarig Charlotte Helmersson. Personalrepresentanterna 

Madeleine Ledel, VISION Christina Wennström. 

Under §§ 1-25 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet inleddes 

med information från Thomas Ardenfors om att öppna sitt hem och vara familjehem för 

ensamkommande barn. Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. 

Det formella sammanträdet började klockan 19.55 

 

Utses att justera Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     4 november 2015 

 
Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen 

Persson (M) att justera dagens protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt 

vidare att protokollet ska justeras den 28 oktober 2015. 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

24 september 2015 justerades den 30 september 2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Svar på remiss angående Motion om att miljö- och 
klimatsäkra maten 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på motionen. 

 

Ärendet 
Förvaltningen konstaterar att skribentens förslag kan genomföras i 

samband med att ny matupphandling genomförs. Förvaltningen 

hänskjuter därför till stadens centrala förvaltning att formulera 

direktiv i enlighet med kommunfullmäktiges mål och övriga 

styrdokument då ny upphandling aktualiseras. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 september 2015. 

Dnr 1.5.1-430/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Svar på remiss om skillnadernas Stockholm 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat. 

 

Ärendet 
Ett av kommunfullmäktiges inriktningsmål är ”Ett Stockholm som 

håller samman”. För att förverkliga målet har staden bland annat 

tillsatt en kommission för ett hållbart Stockholm. Kommissionen har 

fått i uppdrag att analysera skillnader i livsvillkor i Stockholm och 

föreslå åtgärder för en jämlik och hållbar stad. I juni 2015 

presenterade kommissionen den första rapporten, Skillnadernas 

Stockholm. 

Förvaltningen är positiv till att stadens centrala förvaltning tar ett 

samlat ansvar för en jämlik och socialt hållbar stad, att staden följer 

och mäter livsvillkor samt föreslår strategier och åtgärder för att 

minska skillnader mellan grupper och geografiska områden. 

Förvaltningen delar också uppfattningen att sociala skillnader 

påverkar både enskilda och staden som helhet. Särskilt vill 

förvaltningen lyfta vikten av att staden samlat, utifrån kunskaperna i 

rapporten, riktar insatser mot de verksamheter, grupper och 

geografiska områden som har störst behov. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 september 2015. 

Dnr 1.5.1-492/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Aras 

Amin (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

1. Att delvis godkänna förvaltningen förslag till beslut. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

I budgeten för 2015 angav majoriteten att ”För att synliggöra både 

behov och möjligheter ska staden tillsätta en social 

hållbarhetskommission med fristående forskare som granskar på 

vilket sätt staden kan bidra till en jämlik stad.” En sådan formulering 

för närmast tanken till en fristående utredning, vars ledamöter är 

forskare, som på ett obundet sätt kan komma med rekommendationer. 

Istället har majoriteten nu beslutat om en kommission som i praktiken 

består av ett par ledande tjänstemän inom staden och att dessa ska 

”samverka” med fristående forskare. Risken är därmed stor att 

kommissionen kommer att presentera slutsatser och förslag som 

framför allt överensstämmer med den styrande majoritetens önskemål. 

Vi skulle vilja hävda att så redan är fallet. 

 

Rapporten ”Skillnadernas Stockholm” syftar till att ge en första 

övergripande bild av läget i Stockholms stad och den kommer att 

följas upp med vidare analyser och redovisningar längre fram.  Vi 

tycker ambitionen är god men anser att politiska tolkningar bör 

lämnas utanför detta arbete tills vidare och att vi istället bör fokusera 

på de utmaningar som Stockholm de facto står inför. Dessvärre har 

inte den rödgrönrosa majoriteten lyckats förhålla sig neutrala eller ens 

sansade i sina långtgående slutsatser av rapporten utan tolkar 

faktaunderlaget så som det passar deras världsbild. 

 

Att rapporten är skriven utifrån den nuvarande vänstermajoritetens 

världsbild och problemformuleringar märks på ett flertal ställen. Låt 

oss ta några exempel. När kommissionen förklarar 

bostadssegregationen som ett resultat av det minskade antalet 

hyresrätter i innerstaden, inte det låga antalet bostadsrätter i 

ytterstaden, väljer man att bekräfta den styrande majoritetens 

världsbild. Den implicerade lösningen blir att bygga fler hyresrätter i 

innerstaden, men inte att verka för fler bostadsrätter i ytterstaden. Så 

tar en förment neutral rapport på ett subtilt sätt politisk ställning. 
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Vi ställer oss vidare tveksamma till flera av de tolkningar som görs i 

rapporten, där fakta och siffror jämförs i syfte att bekräfta en, av 

majoriteten, redan dragen slutsats istället för att lyfta fakta utifrån den 

verklighet som visas. Jämförelser görs utifrån målsättningen att visa 

en så stor skillnad som möjligt istället för fokus att skapa en 

rättvisande bild av Stockholm. För oss är det avgörande att alltid 

arbeta för att alla ska få det bättre, inom alla delar av samhället utifrån 

varje persons förutsättningar och ambition. Den rödgrönrosa 

majoriteten arbetar aktivt för att bildsätta en stad i förfall, där inga 

insatser har gjorts för att motverka detta. Ambitionen att svartmåla det 

arbete som gjorts är tydlig. 

 

Exempelvis dras slutsatsen att andelen hushåll med långvarigt 

ekonomiskt bistånd ökar. Det är visserligen korrekt och ett tydligt 

resultat av att Stockholms stad idag har den lägsta nivån av 

ekonomiskt biståndstagande sedan räkningarna började 1982. De som 

idag har ett behov av ekonomiskt biståndstagande är personer som 

står långt ifrån arbetsmarknaden av olika anledningar och som kräver 

djupare insatser för att ta sig tillbaka. Sådana tolkningar måste föregås 

av en bredare bild. Den rekordlåga nivån av antal hushåll med 

ekonomiskt bistånd gör att andelen hushåll med långa biståndstider 

(10–12 månader per år) ökat från 26 procent 1995 till 43 procent av 

det totala antalet biståndshushåll 2014. Men vi får inte glömma att 

Stockholm trots det har historiskt låga nivåer av ekonomsikt 

biståndstagande.  

 

Trots detta hoppas vi att majoriteten läser kommissionens rapport med 

intresse. En av de mest intressanta slutsatserna rör det starka 

sambandet mellan stadsdelars socioekonomiska sammansättning och 

stadskvaliteter. Även utanför innerstaden går det att bygga stadsdelar 

med god tillgång till service, en bra blandning av bostäder och 

arbetsplatser, och nära till kollektivtrafik. Tyvärr har stora delar av det 

efterkrigstida Stockholm högst medvetet inte byggts på detta sätt, utan 

som isolerade öar där service och arbetsplatser lagts någon 

annanstans. 

 

Indirekt innebär resultaten ett stort underkännande av såväl tidigare 

som nuvarande vänstermajoriteters stadsbyggnadspolitik. Det är den 

stadsbyggnadspolitiken, med miljonprogrammets prefabricerade 

hyresrättsenklaver som flaggskepp, som lett till den segregation vi ser 

idag. 
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Lösningen är att arbeta för en mer blandad stad, där arbetsplatser 

flyttas ut till ytterstaden, där förtätning ger underlag för fler butiker 

och restauranger, och där reformer av hyressättningssystemet i 

nyproduktionen gör det möjligt att bygga nya hyresrätter i de mest 

attraktiva lägena samtidigt som fler bostadsrätter gör det möjligt för 

fler boende i ytterstaden att äga sitt boende. 

 

Vi vill avslutningsvis påpeka att det är högst anmärkningsvärt att 

rapporten Skillnadernas Stockholm presenterades på stadens hemsida 

i juni i kommissionens namn, trots att kommissionen då ännu inte 

hade organiserats eller börjat verka.  

 

Tyvärr anser vi på grund av ovanstående att risken är stor att 

kommissionen kommer att fungera som en utredningstjänst för 

vänstermajoriteten snarare än att komma med djärva och 

vetenskapligt underbyggda förslag på hur Stockholm kan bli en stad 

där alla har förmågan att förverkliga sina djupast liggande 

möjligheter. Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm bör med 

anledning av ovanstående göras om så att kommissionens ledamöter 

är fristående forskare. Stadsledningskontorets roll bör vara att bistå 

med faktaunderlag. Ytterligare vetenskaplig expertis i särskilda frågor 

kan knytas till kommissionen vid behov”. 
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§ 4   

Upphandling av lokalvårdstjänster 

Beslut 
1. Att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att 

för egen räkning förlänga befintliga lokalvårdsavtal till och med  

2017-02-28. 

2. Att därutöver anföra följande: 

Staden är i färd med att ta fram ny upphandlingspolicy därför 

anser stadsdelsnämnden att avvakta nya riktlinjer för 

upphandlingspolicy. De nya riktlinjerna beslutas av 

kommunfullmäktige. 
 

Ärendet 
Med anledning av att nuvarande avtal för lokalvård upphör att gälla 

2015-11-31 beslutar nämnden att genomföra ny upphandling av 

lokalvårdstjänster. Upphandlingen genomförs på delegation av 

stadsdelsförvaltningen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 september 2015. 

Dnr 1.1-479/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

  

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Aras 

Amin (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Uppförande av en grafittivägg i Spånga-Tensta 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner föreslagen plats för graffitiväggen, 

se bilaga 1. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att uppföra en 

graffitivägg på föreslagen plats. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har utifrån verksamhetsplan 2015, utrett frågan om 

tänkbara platser för uppförandet av en graffitivägg i stadsdelen. 

Området under E18 nedanför Nydalsparken och Elinsborgs bollplan 

har valts som förslag för uppförandet av väggen. Utredningsarbetet 

har utgått från resultat och idéer från andra kommuner med öppna 

graffitiväggar.  

Synpunkter har samlats in från Graffitifrämjandet, förvaltningens 

Fältenhet samt föreningen Järva fastighetsägare. Utredningsarbetet 

innefattar även en beräkning på kostnader för uppförande samt 

underhåll av väggen. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 

godkänner presenterade platsförslag och ger förvaltningen i uppdrag 

att arbeta vidare med uppförandet av väggen. Vidare föreslår 

förvaltningen att det fortsatta arbetet ska innehålla ett samråd med 

allmänheten i linje med stadens strävan efter att ge medborgarna 

inflytande och möjlighet att utforma sin närmiljö.    

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 september 2015. 

Dnr 3.1-480/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Omröstning begärdes. 

 

Följande voteringsordning fastställdes. 

Den som biträder bifall till MP+S+V:s förslag röstar ja. Den som 

biträder bifall till M+FP:s förslag röstar nej. 

 

Följande ja-röster avgavs: Awad Hersi (MP), Guner Kayhan (MP), 

Anna Jonazon (S), Azad Hassan (S), Mecide Gulenay (S), Sakib 

Hossain (S) och Rashid Mohammed (V).  

 

Följande nej-röster avgavs: Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Aras Amin (M) och 

Bengt Porseby (FP). 

 

MP+S+V:s förslag till beslut hade därmed bifallits med 7 röster  

mot 6. 

 
Reservation 
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Aras Amin (M) och 

Bengt Porseby (FP) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut. 

Samt därutöver anföra: 

Kommunala graffitiväggar riskerar att bidra till ökad otrygghet i 

närområdet samtidigt som erfarenheter från bland annat Malmö visar 

att lagliga väggar även ökar spridningen av illegalt klotter och 

skadegörelse i området runt den lagliga väggen.  Det i sin tur 

resulterar i höga saneringskostnader som landar i skattebetalarnas knä.   

 

Majoriteten föreslår att använda 850 000 kronor enbart på uppförandet 

av en graffitivägg. Utöver det tillkommer driftkostnader om 100 000 

kronor. Vi är bekymrade för att saneringskostnaderna vida kommer att 

överstiga det beloppet. Vi anser att dessa pengar som kan användas på 

betydligt bättre sätt, bland annat till minskade barngrupper i förskolan, 

åtgärder för att förebygga kriminalitet och otrygghet eller för fler 

händer inom äldreomsorgen. 

 

Den rödgrönrosa majoritetens accepterande inställning till klotter och 

graffiti är något vi ser mycket allvarligt på. Den sedan 

majoritetsskiftet tillåtande inställningen omfattar även den olagliga 

skadegörelsen då efterlevnaden av 24-timmarsgarantin för 

klottersanering kraftigt försämrats. 
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Mellan 2006-2014 var Alliansen stenhårda med nolltolerans mot 

klotter i Stockholm. Stadens tidigare nolltolerans har gett effekt – allt 

färre stockholmare anger att klotter stör ordningen där de bor. Den 

utvecklingen vill vi bevara, människors upplevda trygghet är viktig. 

 

Tidigare försök med så kallade ”öppna väggar” i Bromstens 

industriområde utmed Spångaån ledde till mycket nedskräpning och 

stundtals stopp i vattenflödet i Spångaån p.g.a. ikastade färgburkar 

och andra medhavda persedlar. Flera så kallade graffitikonstnärer 

använde också intilliggande fastigheter för att placera sina ”taggar” 

och knarklangning upptäcktes också. Föreningen Fastighetsägare i 

Järva framför i sina synpunkter en oro för att graffitiväggen kan leda 

till skadegörelse på fastigheterna i närområdet, vilket i hög grad måste 

beaktas, eftersom krav på eventuella skadestånd på fastigheterna i 

närheten kommer bli svåra att utreda och kunna ställa någon till svars.  

Detta faktum innebär att om någon måste stå för kostnader i form av 

målning på otillåtna ställen som husväggar, betongfundament, skyltar 

mm, så blir det kommunen som får stå för notan.  

 

Det är bekymmersamt att majoriteten, av ideologiska skäl, väljer 

Spånga-Tensta som ”försöksstadsdel” för en kommunal graffitivägg. 

Vår stadsdel, inte minst Tensta och Hjulsta, präglas av en stor upplevd 

otrygghet bland de boende. En kommunal graffitivägg kommer att spä 

på den otryggheten ytterligare genom den vandalisering och det ökade 

klotter som kan bli en följd av graffitiväggen. Vi är också bekymrade 

över att den målarfärg som graffitimålarna använder är djupt 

miljöskadlig och kommer att leda till föroreningar i området all den 

tid burkar och andra attiraljer slängs i närområdet”.  

 
Bilaga 

Bilaga 1 § 5, voteringslista. 
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§ 6   

Förlängning av avtal avseende Blå huset 

Ärendet utgick. 
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§ 7   

Månadsrapport för september 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för september 2015. 

 

Ärendet 

Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatdispositioner. Äldreomsorgen, individ- och familjeomsort samt 

arbetsmarknadsinsatser prognostiserar ett budgetunderskott, medan 

övriga verksamheter har en budget i balans eller ett prognostiserat 

överskott mot budget. Funktionsnedsättning prognostiserar ett 

överskott som beror på medel som avsatts för ärenden som ska övergå 

mellan verksamhetsområdena inte förbrukas i den omfattning som 

förts antagits. Nämnd och förvaltningsadministration prognostiserar 

ett överskott på grund av vakanta tjänster. Ekonomiskt bistånd 

prognostiserar överskott till följda av minskat bidragsberoende samt 

vakanser för handläggare. 

Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,97 procent 

sjukfrånvaro för den senaste 12 månaders perioden. Antalet hushåll 

med ekonomiskt bistånd i september fortsätter att sjunka och ligger nu 

på preliminärt på 851 hushåll.  
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 oktober 2015. 

Dnr 1.2.1-005/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi är fortfarande bekymrade för den ekonomiska utvecklingen i 

stadsdelen. Vissa budgetområden flaggar för rätt stora underskott 

vilket på sikt kan leda till en ekonomi i obalans för hela stadsdelen.  

 

Trots skattehöjning ser vi nu resultatet av att vänstermajoriteten 

åsidosätter viktiga kärnverksamheter i sina ekonomiska prioriteringar. 

Underskottet inom äldreomsorgen, som i rapporten prognosticeras till 

5,1 miljoner kronor, är mycket oroande.  
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Förvaltningen flaggar för ett större behov av vård- och 

omsorgsboenden än vad som budgeterats för, samt ett omfattande 

underskott inom hemtjänsten. Det är centralt att äldre i stadsdelen får 

vård efter behov, och ska kunna lita på att ekonomin förvaltas på så 

sätt att äldreomsorgens kvalitet ökar. 

 

Vi är också bekymrade för det prognosticerade underskottet gällande 

arbetsmarknadsåtgärder samt inom förskoleverksamheten.  

 

Det är positivt att antalet hushåll i behov av försörjningsstöd fortsätter 

att sjunka. Det är tydligt att de satsningar Alliansen gjorde under vår 

tid ger effekter i form ut av att fler kommer ut i arbete. Det 

bekymmersamma är de som varit beroende av försörjningsstöd under 

lång tid och som fortfarande inte kommit in i annan försörjning 

genom arbete, utbildning eller annat. Här måste mer göras för att lyfta 

den här gruppen ut ur bidragsberoende och in i arbete, utbildning eller 

andra åtgärder som bryter bidragsberoendet.  

 

Vi vidhåller att förvaltningen närmare bör utreda orsakerna till att 

utbetalningarna av försörjningsstöd per hushåll i vår stadsdel ligger 

långt över snittet för staden”.  
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§ 8   

Studieresa till London 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna sju stycken 

föreslagna deltagare inom SIG gruppen på en studieresa till 

London. Resan äger rum 2015-11-06 t o m 2015-11-09. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Sociala insatsgruppen i Spånga-Tensta (SIG gruppen 20-29 år) 

planerar att genomföra en studieresa till London för att besöka 

Londons motsvarighet till Sociala insatsgruppen (Youth offending 

teams). Syftet med resan är att utbyta erfarenheter i syfte att utveckla 

den egna verksamheten. 

Resan bekostas inom ramen för projektmedel från Socialförvaltningen 

avseende Sociala insatsgruppen 20-29 år. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 september 2015. 

Dnr 1.1-547/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Kontorsyttrande angående remiss om 
markanvisningspolicy för bostadsfastigheter och andra 
exploateringsfastigheter 

Beslut 
Förvaltningen överlämnar kontorsutlåtandet som svar på remissen. 
 

Ärendet 
Ett ärende om markanvisningspolicy för bostadsfastigheter och andra 

exploateringsfastigheter har remitterats till Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning för yttrande. Förvaltningen avstår från att lämna 

synpunkter i ärendet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 september 2015. 

Dnr 1.5.3-508/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10  

Kontorsyttrande angående svar på remiss om 
Järnvägsplan för utbyggnad av Mälarbanan, delen Spånga-
Barkarby i Stockholms kommun, begäran om fastställelse. 

Beslut 
Förvaltningen överlämnar kontorsutlåtandet som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har från Kommunstyrelsen fått remissen 

”Järnvägsplan för utbyggnad av Mälarbanan, delen Spånga-Barkarby i 

Stockholms kommun, begäran om fastställelse” dnr 123-1227/2015. 

Remissen avser eventuella synpunkter på ett granskningsutlåtande 

över, till Trafikverket region Stockholm, inkomna yttranden rörande 

järnvägsplan för anläggning/ombyggnad av Mälarbanan delen 

Spånga-Barkarby samt ett yttrande med tillstyrkan av järnvägsplanens 

fastställande från Länsstyrelsen Stockholm. Stadsdelsnämnden har 

tidigare lämnat synpunkter på detaljplanen kring Mälarbanans 

utbyggnad inom stadsdelsområdet genom tjänsteutlåtandet ”Svar på 

samråd om förslag till detaljplan för Mälarbanan sträckan Spånga till 

Barkarby i stadsdelarna Bromsten m.fl. sDp 2913-2055”, med dnr 

1.5.3-355/2014. I granskningsutlåtandet framkommer ingen ny 

information som berör nämndens tidigare inlämnade kommentarer på 

järnvägsplanen. Förvaltningen har med utgångspunkt i detta inget att 

vidare yttra i frågan.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 september 2015. 

Dnr 1.5.3-462/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Kontorsyttrande på remiss inför förändringar i SL-trafiken 
2016 

Beslut 
Förvaltningen överlämnar kontorsutlåtandet som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Förvaltningen ges möjlighet att besvara en remiss från 

Trafikförvaltningen, Stockholms läns landsting angående 

inskränkningar i vissa busslinjers turtäthet. Eftersom de föreslagna 

inskränkningarna inte berör busslinjer som trafikerar stadsdelsområdet 

avstår förvaltningen från att lämna synpunkter. Stadsdelens 

pensionärsråd och näringslivsråd lämnar dock vissa generella 

synpunkter på SL:s busstrafik. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 september 2015. 

Dnr 1.5.3-501/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Anmälan om svar på remiss om ansökan om 
värdeautomater på Bromstens Krog, Spånga 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan om remissvar till Lotteri-

inspektionen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Lotteriinspektionen remitterar nya ansökningar om tillstånd till spel 

samt förnyelser av ett redan befintligt tillstånd till kommunen för 

yttrande. Om inget yttrande från kommunen inkommer inom två 

veckor, kommer Lotteriinspektionen att avgöra ärendet ändå. 

 

Förvaltningen har inget att erinra gällande sökt tillstånd för 

värdeautomater på Bromstens krog 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 september 2015. 

Dnr 1.4-507/2015 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Anmälan om svar på remiss avseende ansökan om 
tillstånd till spel på värdeautomat, Restaurang Rainbow 
Spånga 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan om remissvar till Lotteri-

inspektionen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Lotteriinspektionen remitterar nya ansökningar om tillstånd till spel 

samt förnyelser av ett redan befintligt tillstånd till kommunen för 

yttrande. Om inget yttrande från kommunen inkommer inom två 

veckor, kommer Lotteriinspektionen att avgöra ärendet ändå. 

 

Förvaltningen har inget att erinra gällande sökt tillstånd till spel på 

värdeautomat på Restaurang Rainbow Spånga. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 september 2015. 

Dnr 1.4-511/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Anmälan om svar på remiss avseende ansökan om 
tillstånd till spel på värdeautomat, Tony's krog, Spånga 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan om remissvar till Lotteri-

inspektionen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Lotteriinspektionen remitterar nya ansökningar om tillstånd till spel 

samt förnyelser av ett redan befintligt tillstånd till kommunen för 

yttrande. Om inget yttrande från kommunen inkommer inom två 

veckor, kommer Lotteriinspektionen att avgöra ärendet ändå. 

 

Förvaltningen har inget att erinra gällande sökt tillstånd till spel på 

värdeautomat på Tony’s krog, Spånga. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 september 2015. 

Dnr 1.4-512/2015 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Anmälan om svar på remiss avseende ansökan om 
värdeautomater på The Caledonian Inn, Spånga 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan om remissvar till Lotteri-

inspektionen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Lotteriinspektionen remitterar nya ansökningar om tillstånd till spel 

samt förnyelser av ett redan befintligt tillstånd till kommunen för 

yttrande. Om inget yttrande från kommunen inkommer inom två 

veckor, kommer Lotteriinspektionen att avgöra ärendet ändå. 

 

Förvaltningen har inget att erinra gällande sökt tillstånd för 

värdeautomater på The Caledonian Inn 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 september. 

Dnr 1.4-518/2015 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Rapport om hemlöshet i stadsdelen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens rapport om hemlöshet i 

Spånga- Tensta. 

 

Ärendet 
I maj 2015 gav stadsdelsnämnden i Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att sammanställa uppgifter om hur 

hemlösheten ser ut i stadsdelen och vilka som tillhör målgruppen. 

Rapporten innehåller en sammanställning av de uppgifter som rör 

Spånga-Tensta i stadens kartläggning av hemlösa från den 25 

september 2014 och jämförelser mellan stadsdelens och stadens 

resultat. Därefter följer redogörelser för de olika enheterna inom 

förvaltningen, vilka grupper av hemlösa de möter, vilka insatser som 

kan erbjudas och vilka problemområden man identifierar. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 juli 2015. 

Dnr 1.1-340/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Anmälan om medborgarförslag om skateboardpark i 
Tensta 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om skateboardpark i Tensta. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om skateboardpark i Tensta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 september 2015. 

Dnr 1.2.4-484/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18  

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation. 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 oktober 2015. 

Dnr 1.1-006/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 19  

Protokoll för funktionshindersrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 17 augusti 2015 och den 

14 september 2015 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshindersrådets sammanträde den 17 augusti 

2015 och den 14 september 2015 anmäldes. 

Dnr 1.1-001/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Protokoll för pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 20 augusti 2015 och den 

17 september 2015 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 20 augusti 2015 och 

den 17 september 2015 anmäldes. 

Dnr 1.1-002/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Protokoll för brottsförebyggande rådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 11 september 2015 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från brottsförebygganderådets sammanträde den 11 

september 2015 anmäldes. 

Dnr 1.1-003/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Protokoll för näringslivsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 6 juni 2015 och den 11 

september 2015 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från näringslivsrådets sammanträde den 6 juni 2015 och den 

11 september 2015 anmäldes. 

Dnr 1.1-004/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
september 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Kurser och konferenser 

Inga kurser och konferenser anmäldes. 
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§ 25  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 25) 

 

- Ole-Jörgen Persson efterlyste ordförandebeslutet angående brev 

och svar om ungdomsmottagningen till Landstinget.  

- Awad Hersi svarade att det kommer anmälas till 

novembernämnden. 

 

- Dennis Wedin frågade om stimulansmedel inom äldreomsorgen 

som förvaltningen inte ansökt om. 

- Margareta Ericson svarade att Spånga-Tenstas äldreomsorg har 

fått stimulansmedel tilldelat vid första ansökningstillfället genom 

att entreprenörer av våra vård och omsorgsboenden samt 

äldreboenden och leverantörer av hemtjänst inom stadsdelen fått 

medel beviljat till sina verksamheter.  

Eftersom den kommunala hemtjänstverksamheten haft minskade 

volymer över tid så har vi inte under perioden för avsatta medel (1 

juli – 31 december 2015) utökat medarbetare men har inte heller 

minskat trots minskade volymer, därav har vi inte kunnat ansöka 

om att verksamheten utökat bemanningen av vård och 

omsorgspersonal. Däremot gör vi en omorganisation och har 

utökat bemanningen av samordnare samt en biträdande 

enhetschef, vilka vi ansökt om medel för. Den kommunala 

hemtjänsten har ansökt i en andra omgång om 200 tkr och 

kommer få besked om tilldelning den 26 oktober 2015. De medel 

som beviljas för halvår 2015 ska återrapporteras hur dessa 

använts till Äldreförvaltningen den 17 januari 2016. Inför 

ansökan om stimulansmedel för 2016 har verksamheten för avsikt 

att genomföra förändringar och bl a utöka bemanningen för att 

uppnå KF mål i budget 2016.  

 

Skrivelser 
 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Bengt 

Porseby (FP): Skrivelse om Hjulstadialog. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelsen 

och återkomma till nämnden. 
 

 

 


